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BALLERUP HISTORISKE FORENING 
 

Referat af foreningens generalforsamling  
tirsdag den 12. marts 2024 
 
Generalforsamlingen fandt sted i Baghuset, Sct. Jacobsvej 1, Ballerup. 
 
Jette Garder bød velkommen og orienterede om programmet for aftenen.  
Der var 42 medlemmer (en del par) tilstede. 
 
1.Valg af dirigent og referent 
Hans Hansen blev valgt til dirigent og Jette Kirstein til referent. 
Hans Hansen takkede for valget og indledte generalforsamlingen med at konstatere, at den var 
lovligt indkaldt i henhold til vedtægtens bestemmelser. 
 
2. Bestyrelsens beretning 
Jette Garder indledte med at præsentere medlemmerne af bestyrelsen. Herefter fremlagde hun 
bestyrelsens beretning om foreningens aktiviteter i det forløbne år og planlagte aktiviteter i den 
kommende periode. 
Efterfølgende var der mulighed for at komme med spørgsmål og supplerende bemærkninger til 
beretningen. Beretningen blev herefter godkendt med applaus. 
 
3. Regnskab for 2023 
Kasserer Jørgen Bragge fremlagde regnskabet. Foreningen har et stabilt medlemstal på ca. 250. 
Der har været en mindre medlemstilgang i forhold til 2022. Årets underskud er på 42.363 kr. 
(budgetteret til 46.000 kr.), men er ikke et problem set i forhold til foreningens egenkapital. 
Foreningens økonomi er derfor fortsat god. 
Regnskabet blev godkendt. 
 
4. Budget og kontingent 
Jørgen Bragge orienterede kort om budgettet for 2024. Bestyrelsen foreslår et uændret 
kontingent på 300 kr.  
Budgettet og kontingentstørrelsen blev godkendt. 
Jørgen Bragge nævnte, at foreningen fremover ønsker at registrere begge navne i de husstande, 
der omfatter mere end en person. Der er nogle gange udfordringer med at finde adresser på 
medlemmer, der har betalt kontingent, men ikke har meldt adresseændringer, fx til plejehjem. 
 
5. Indkomne forslag 
Bestyrelsen fremlagde et forslag til ændring af vedtægtens §7 om bestyrelsens sammensætning. 
Bestyrelsen ønsker antallet af bestyrelsessuppleanter udvidet fra 2 til 3 personer for at sikre 
tilstrækkelig arbejdskapacitet i bestyrelsen. 
Forslaget blev godkendt enstemmigt. 
 
6. Valg 
a. Kasserer: Jørgen Bragge blev valgt for 2 år.  
b. Bestyrelsesmedlemmer: Henrik Mogensen, Jette Kirstein og Jens Winding Sloth blev alle 
valgt for en 2 årig periode.  
c. Bestyrelsessuppleanter: Hanne Lind, Niels Larsen og Ninna Olausson blev alle valgt for 1 år. 
d. Revisorer: Ole Carlsen blev valgt for en 2 årig periode. Georg Strong blev valgt for 1 år. 
e. Revisorsuppleant: Ole Rubach blev valgt for 1 år.  
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Nyt fra Ballerup Museum 
Mette Jensen orienterede med udgangspunkt i museets årsberetning om museets mange 
aktiviteter. Et højdepunkt var genåbningen af Lindbjerggaard efter den lange 
restaureringsperiode på over 3 år d. 23. juni 2023, der blev foretaget af borgmester Jesper 
Würtzen og formand for Historisk Forening Jette Garder. Museet har desuden i samarbejde med 
ældreområdet i Ballerup Kommune medvirket til udgivelsen af 5 små bøger med Erindringsglimt 
fra Ballerup, navnlig beregnet på plejehjemsbeboere.  
Museets magasinforhold har været en stor udfordring, som der arbejdes på at få udbedret. 
Endelig orienterede Mette om nogle af museets kommende aktiviteter og udstillinger.  
 
8. Eventuelt 
- Niels Larsen fra bestyrelsen efterlyste medlemmer, der vil være omdeler eller omdelervikar i 
forbindelse med de 3 årlige omdelinger af Byhornet. Omdelerruterne søges tilrettelagt, så man 
kan få en rute i nærheden af ens egen bopæl. Er man interesseret, kan henvendelse rettes til Niels 
Larsen. 
- Lise Marott foreslog, at møder i foreningen kunne starte med en sang. 
- Connie Hartz oplyste, at Skovlunde fylder 775 år i år, og at der er planlægningsmøde med en 
række foreninger mm om, hvordan det kan fejres. 
- Henrik Pansch kommenterede foreningens ønske om flere medlemmer set i forhold til 
overtegningen af flere af medlemsarrangementer. 
- Ellen Thuesen efterlyste ideer til, hvordan man kan afhjælpe problemet med manglende 
adresseoplysninger, når ældre medlemmer flytter fx på plejehjem.  
Bestyrelsen takkede for de forskellige input, som de vil drøfte på et kommende bestyrelsesmøde. 
 
Som afslutning på generalforsamlingen takkede Jette Garder dirigenten for at styre os godt 
igennem dagsordenen, de afgående revisorer/revisorsuppleant for deres arbejdsindsats samt 
hjælperne, der har sørget for teknik og lydanlæg, kaffe, kage, drikkevarer mv, og medlemmerne 
for opbakning til foreningen.  
 
Efter pausen holdt Svend Jørgen Jensen og Henning Petersen et spændende foredrag om 
Skovlunde flyveplads, som afstedkom en livlig dialog med mange erindringsbidrag fra 
flyvepladsen og dens aktiviteter.  

Referent 
Jette Kirstein 
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